
 
 

Skolebestyrelsen 2019/20 

 

Referat SB12 

 

Skolebestyrelsesmøde (12)  

Onsdag d. 11. september 2019 
19:00 – 21.00  
 

 
Mødested:    Personalestuen, Havrehedskolen – afd. Morud 

 

 
Mødedeltagere:  
Pia Skov Hansen (Skolebestyrelsesformand), Charlotte Ellemose Sonne, Jesper Hansen 
(Næstformand), Mads Kyed, Christina Nordenbæk, Mette Fugl Nicolaisen, Tina Kannegaard,  
Lene Bro, Rie Mortensen, Henriette Lorentzen, Mette Vestergaard, Allan Buchholt Høj, Kim Funk 
Johannessen 
 

Elevrådsrepræsentanter:  
Cecilie Møller Pedersen 9.b (Formand), Emma Børner Damsgaard Nielsen 8.b (næstformand) 
 
Mødeleder: Tina Kannegaard 
 

 

Møderække 2019 – 2020: Tirsdag 20.08 – Onsdag 11.09 – Onsdag 06.11 – Tirsdag 03.12 – 2020 – 
Onsdag 08.01 – Tirsdag 04.02 – Torsdag 05.03 – Torsdag 02.04 – Mandag 04.05 – Mandag 08.06 

 

Punkt 87: Godkendelse af referat                                                                                                     5 min. 

Beslutningstema: Godkendelse af referat fra sidste skolebestyrelsesmøde 

Indstilling: At skolebestyrelsen godkender referat fra sidste møde. 

Sagsfremstilling:  

Beslutning: Referatet blev underskrevet og godkendt 

Bilag: Mødereferat SB 11 
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Punkt 88: Elevrådet                 5 min. 

Beslutningstema: Formand og næstformand fremlægger information fra elevrådets arbejde. 

Indstilling: At bestyrelsen orienteres og træffer afgørelse om videre tiltag.  

Sagsfremstilling:  

Elevrådet fortalte om det netop overståede elevrådsvalg. 

Beslutning:  

Bilag: Elevrådsreferat fra sidste møde 

 

Punkt 89: Orientering fra ledelsen                                                                              5 min.           

Beslutningstema: Orientering fra skoleledelsen 

Indstilling: At bestyrelsen tager orienteringen til efterretning, samt giver fremadrettet input. 

Sagsfremstilling: Skilsmissegrupper, Cykelsti-lodsejermøde, T3, Aula hjemmeside, Dialogmøde, 
Direktørfratrædelse, Cykelsti Morud-Bredbjerg 

Beslutning:     

Skilsmissegrupper På Havrehedhedskolen tilbyder vi nu skilsmissegrupper for de børn, der skønnes at have 
behov for det, og som har det svært med deres forældres skilsmisse.   
Formålet med grupperne er, at give barnet mulighed for et fortroligt forum, hvor man taler sammen og 
lytter. 

Gruppen starter på mellemtrin Morud- og flytter så rundt på de andre afdelinger og matrikler. 

Der er plads til ca. 6-8 børn i hver gruppe. De vil mødes hver anden mandag kl. 8.10-9.40 og vil i alt mødes 8 
gange. Møderne ledes af skolens AKT-lærere Maria Mulvad og Bettina Trads. Personalet er uddannet som 
børnegruppeledere ved Center for Familieudvikling.  

Cykelsti- Skolebestyrelsen drøftede møder i trafikudvalg og kommende møder med Nordfyns 
Kommune. 

T3 – Kortlægningen i program for læringsledelse er udformet som netbaserede, elektroniske 
spørgeskemaer. Formålet med kortlægningerne er at både kommunen og det enkelte 
dagtilbud/skole kan få et evidensinformeret grundlag at foretage udviklingsstrategier på samt en 
mulighed for at kunne se, om indsatser giver de ønskede resultater. Info følger på Intra. 

Hjemmeside Aula præsentation – Skolen nye AULA-hjemmeside blev præsenteret. Se mere på 
https://havrehed-sk.aula.dk/ 

Dialogmøde – Pia Skov Hansen og Kim Funk Johannessen orienterede fra dialogmøde, hvor Børne  
og Unge –udvalg, samt skolebestyrelsesformænd var samlet. Fraværsregistreringer bliver et 

https://www.familieudvikling.dk/?gclid=EAIaIQobChMIyKSvzI6y5AIVi-myCh3DagJ4EAAYASAAEgLPVfD_BwE
https://havrehed-sk.aula.dk/
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fokuspunkt. Såfremt eleverne ikke møder frem (15%fravær) har kommunen nu mulighed for at 
trække børneydelser. Kort fremvisning af AULA. 

Orientering om, at Ejner Jensen er stoppet som Direktør i Nordfyns Kommune- Børn og Unge 

Bilag:  

 

 

Punkt 90: Status på byggeri / Masterplan                                          min.           

Beslutningstema: Byggeri 

Indstilling: At skolebestyrelsen orienteres om status på ombygnings- og moderniseringsplanerne 
for Havrehedskolen. 

Sagsfremstilling: Skoleledelsen orienterer fra sidste byggemøde med personale, arkitekter og 
ingeniører. 

Skoleledelsen var til masterplanmøde på rådhuset. 

Beslutning: Udarbejdelsen af de nye masterplaner 2019 blev drøftet.  

I forhold til det forestående byggeri på Havrehedskolen i efteråret 2019 har skolebestyrelsen 
udtrykt bekymring i forhold til de relativt små klasselokaler, der planlægges med.  Dette set i lyset 
af de nuværende klassekvotienter på omkring 28 elever pr. klasse. Vigtigt at fremtidssikre skolen.  

Bilag: Masterplan 2019 - Havrehed 

 

 

 

Punkt 91: Skole-hjemsamarbejde, Temaaften d. 27. august                                    min.           

Beslutningstema: Skole-hjemsamarbejde. 

Indstilling: At bestyrelsen evaluerer Temaaftenen d. 27. august. 

Sagsfremstilling: Temaaftenen er nu gennemført – her evaluerer skolebestyrelsen aftenens punkter 
og drøfter det videre arbejde. 

Beslutning:  

Evaluering 

Sigtet var at øge bevidstheden om skolehjemsamarbejde og de forudsætninger der ligger for dette. 
200+ deltagere. 
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Hvad gik godt? Hvad har vi lært? Hvad vil vi have med videre? 

Summegrupper – herefter plenum 

Uddrag fra gruppers drøftelse: 

Debatterne i lokalerne var fine - gode overvejelser- meget forskellige holdninger. - På flere 
forældremøder er der efterfølgende taget fat i Maria Akselvolls overvejelser.  Man følte, man var en 
del af aftenen og havde en stemme. Alle havde mulighed for at bidrage. Meget stof- meget at tage 
stilling til. Generelle tilbagemeldinger: Godt reflektionsemne, og Maria havde gode pointer. 

Personalegruppen havde forskellige vinkler. Oplægget fra Maria Akselvoll blev opfattet forskelligt. 
En øjenåbner? Provokerende? Forskel på praksis i København og i Morud? 

Har sat gang i mange medarbejderovervejelser – selvrefleksion i forhold til egen praksis – den har 
mange måder at udtrykke sig på – lige fra frustration til refleksion/interesse for egen praksis.  

På 2. og 3. årgang generelt super god proces. Nogle spørgsmål var sværere end andre, men tror alle 
fik noget ud af det. De aftaler 2. og 3. årgang laver om skole-hjemsamarbejdet vil blive fulgt af 
skolebestyrelsen. 

Kontaktforældrene på nogle årgange har aftalt møde for at følge op.  

Kontaktforældre 6.B: Formålet med aftenen var lidt uklart, de havde håbet at sidde sammen med 
kernelærerne, da de netop gerne ville have diskuteret arrangementet og kontaktforældrenes rolle 
med lærerne. Behov for at facilitere processen med kernelærere på øvrige årgange? 

Det er processen der er væsentlig og interessant.  

 

Hvordan skal det fremadrettet bruges?  

Vi har lovet hinanden at følge processen i 2. og 3. årgang. Hvad det har gjort for dem bliver 
væsentligt. Målet er at refleksionerne kan og vil give udbytte på alle årgange. 

SB aftalte, at det fremadrettede arbejde i udvalget sætter sig sammen. 

Når vi kiggede på sbs overordnede sigte- kan man sige at det ”triller” derudaf.  

Bilag:  USB-stick med data fra aftenen til SB-medlemmer 
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Punkt 92: Budget 2020 –  høringssvar                                         min.           

Beslutningstema: 

Indstilling: Jf. den reviderede tidsplan for Budgetprocessen 2020, er der i perioden fra 2. til 20. 
september høring af Omstillingskataloger samt Anlægskataloget. De to kataloger bliver også lagt ud 
på kommunens hjemmeside, og den officielle høringsperiode er dermed skudt i gang.  

Sidste frist for indsendelse af høringssvar er fredag den 20. september 2019, men det snakker vi 
mere om på skolebestyrelsesmødet denne aften.  

Det er særlig i omstillingskataloget, på følgende sider, hvor vores interesser i skole og dagtilbud er 
udfordret. I er naturligvis også meget velkomne til at læse yderligere. 

 

 

Sagsfremstilling:  

SB drøftede forslag på Børne- og Ungeområdet. Der har været ekstraordinære udgifter kommunalt.  

KJ Gennemgang af omstillingskatalogets forslag.  

Vedrørende BUU-02, BUU-04, BUU-05, BUU-06 og BUU-08: Bred enighed om, at det er chokerende 
og dybt problematisk, at der er planer om at fjerne al forbyggende indsats.  

Vedrørende samlæsningsforslaget: Der udtrykkes bekymring fra personalet side. Omvendt er det 
dog vigtigt at ressourcerne på skoleområdet i Nordfyns Kommune anvendes mest hensigtsmæssigt.   
Kunne fx  60% samlæsning  være en mulighed. Er der politisk berøringsangst? 

Høringsforslag bliver udarbejdet og fremsendt 

Beslutning:  

Bilag: Revideret tidsplan, Anlægs- og omstillingskatalog 
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Punkt 93: Økonomistatus                                            min.           

Beslutningstema: Økonomi 

Indstilling: At skolebestyrelsen får en status på skolens økonomi, orienteres om væsentlige 
budgetændringer og nyt økonomisystem (KMD-NEM-økonomi) 

Sagsfremstilling:  

Beslutning: Drøftelse af Havrehedskolens økonomi 

Bilag: Skærmbillede MFR 06.09.19 

 

Punkt 94: Eventuelt                                             min.           

Beslutningstema: Orientering om Børnehuset Veflinges 50 års jubilæum – 29. oktober kl15.30 

Indstilling: 

Sagsfremstilling:  

Beslutning:  

Bilag:  

 

Næste møde: Punkter Skole-hjemudvikling  

Mødet afholdes på afdeling Veflinge 

Mødeleder: Mads Kyed 


